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BUITENGEWONE ALGEMEENE VERGADERING. 
(38e algemeene vergadering). 

Op verlangen van een 7o-tal leden der Maatschappij, werd op Zaterdag 
17 December 1938 te Utrecht een zeer druk bezochte buitengewone 
algemeene vergadering gehouden ter bespreking van de houding der 
Maatschappij tegenover het aanhangige wetsontwerp tot nadere voor-
zieningen inzake de tandheelkunde. — 

Na een uitvoerige uiteenzetting door het Hoofdbestuur en ampele dis-
cussies, werd met algemeene stemmen de volgende motie aangenomen: 

,;De Nederlandsche Maatschappij tot Bevordering der Tand-
„heelkunde, in buitengewone algemeene vergadering bijeen te 
„Utrecht op 17 December 1938, ten einde het aanhangige 
„ontwerp van wet tot het treffen van nadere voorzieningen 
„in zake de tandheelkunde te bespreken, 

„gehoord de uiteenzetting door het Hoofdbestuur omtrent 
„het plaats gehad hebbend overleg met den Minister van 
„Sociale Zaken en kennis genomen hebbende van het aan Zijne 
„Excellentie gericht schrijven van 13 Juni 1938, 

„met het Hoofdbestuur van oordeel, dat tegen een uitbrei-
„ding van rechten van thans onbevoegden en gedeeltelijk 
„bevoegden, zooals in dit wetsontwerp voorgesteld, ernstige 
„bezwaren bestaan, 

„deelt echter tevens de meening van het Hoofdbestuur, dat 
„na de stellige verklaring van voornoemden Minister, dat, na 
„aanvaarding der hier ontworpen wettelijke bepalingen, de 
„Regeering aan 'het euvel der onbevoegde uitoefening der 
„tandheelkunst definitief paal en perk zal stellen, het Hoofd-
„bestuur verplicht was zijn aanvankelijk verzet tegen het wets-
„ontwerp niet te handhaven., 

„keurt het beleid van het Hoofdbestuur in deze aangelegen-
„heid goed, 
„en gaat over tot de orde van den dag." — 

Namens het Hoofdbestuur, 
J. A. SALOMONS, 

Secretaris. 



BESCHRIJVINGSBRIEF VAN DE 
VIJF-EN-TWINTIGSTE JAARVERGADERING 

(Negen-en-dertigste Algemeene Vergadering) 
te houden te Utrecht op Zaterdag 28 Januari 1939 's-nam. 4 uur 

in het Jaarbeurs-restaurant — Vreeburg. 

AGENDA: 

zaterdagmiddag 4 uur: 

I. Opening. 

2. Notulen en ingekomen stukken. (De verkorte notulen der 
37e Alg. Verg. zijn opgenomen in het T. v. T. van Novem-
ber 1938). 

3. Jaarverslag van den secretaris H.B. 

4. Jaarverslag van den penningmeester H.B. en begrooting over 
1939. (Zie bijlage I). 

5. Verslag van de verificatie-commissie en benoeming van een 
verificatie-commissie voor het loopende jaar. (Accountants 
verslag). 

6. Afdeelingsverslagen. (Zie Januari-nummer T. v. T.) 1) 
7. Jaarverslag van : 

a. de commissie tot beheer van het steunorgaan. 
b. den directeur van het bemiddelingsbureau. 
c. den directeur van het incassobureau. 
d. de centrale commissie voor schooltandver-

zorging. 
e. de onderwijs- en examencommissie. 
f. de commissie voor de „nazorg". 
g. de centrale ziekenfonds-commissie. 
h. de commissie voor beroepsethiek. 
i. de polikliniek-commissie. 
j. de tandtechnische ordenings-commissie. 
k. de commissie voor mededeelingen aan de Pers. 

( Zie 
Jan.- 

nummer 
T. v. T.1) 

1) Ter besparing van kosten zijn de Afdeelings- en Commissie-
verslagen alleen afgedrukt in het Januari-nummer van het T. v. T. 
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.zaterdagavond 8 uur: 

8. Verkiezing van Voorzitter en Penningmeester der Maat-
schappij. 
Door alle afdeelingen zijn als eenige candidaten gesteld : 
voor Voorzitter : B. J. Br u g m a n. 
voor Penningmeester : A. E d e 1. 

9. Verkiezing van Secretaris der Maatschappij. 
Door het Hoofdbestuur zijn candidaat gesteld : 
J. A. Salomons 
en L. J. M. Spoorenberg. 

s o. Verkiezing Voorzitter Besturende Commissie van het Steun-
orgaan (wegens periodiek aftreden van collega J. S. Bruske, 
die herkiesbaar is). 
Door de Afdeeling Limburg is candidaat gesteld : J. J. 
Backei Dirks ; alle andere afdeelingen hebben als candidaat 
gesteld : J. S. Bruske. 

z 1. Verkiezing leden der Centrale Ziekenfonds Commissie. 
(Aftredenden : B. L. Paërl, vice-voorzitter; W. van Eupen, 
secretaris ; P. Blaauw en A. v. d. Mey de Bie) . 

12. Voorstel van het H.B. tot wijziging van art 2. der Statuten. 
(zie bijlage II). 

13. Mededeelingen over het a.s. 25-jarig jubileum der Maat-
schappij. 

14. SCHOOLTANDVERZORGING. 
a. Voorstel van het H.B. tot samenwerking tusschen de Ned. 

Vereeniging voor Sociale Tandheelkunde, Het Ivoren 
Kruis en de Maatschappij. 

b. Handleiding voor de schooltandverzorging. (,Zie bij-
lage III). 

c. Instructie voor den schooltandarts. (Zie bijlage IV). 

15. Plaatsbepaling der volgende Algemeene Vergadering. 

16. Rondvraag. 

17. Sluiting. 
B. J. BRUGMAN, Voorzitter. 
J. A. SALOMONS, Secretaris. 

Bussum, Januari 1939. 



	

1 à f 1.— 	 f 1.— 

	

10 a - 2.50 	  - 25.— 

	

194 à - 5.— 	  - 970• —  

	

3 'a  - 7.50 	  - 22.50 

	

94 à - io.— 	  - 940.— 

	

1 à - 15.— 	  - 15•— 
2 à-20.— - 40.— 
2 à - 25.— 	  - 50•— 
1 à - 30.— 	  - 30.— 
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FINANCIËEL VERSLAG VAN HET STEUNORGAAN 
OVER HET BOEKJAAR 1937-1938. 

UITKEERINGSFONDS 1937-1938. 

f 56 20 

365 00 

365 00 

1 78  75 

450  00 

- 	35 00 

- 1.555 00 

- 1.435 00 
- 	31 99 

.f 4.471  94 

Nadeelig Saldo Onkosten- 
Rekening 	  

io % Overboeking op Kapi-
taal 

10 % overboeking op 
Reservefonds 	 

Afboeking Ondersteuning 
XXb 	  

Af boeking Ondersteuning 
XXII 	  

Afboeking Ondersteuning 
XXV 	  

50 % van het batig saldo 
naar Reservefonds . . 

Extra overboeking naar 
kapitaal 	  

Aan Balans 

Per Balans 	  
Contributies 	  
Dotaties 	  
Interest 	  
Overboeking van Reserve 

voor nog te verstrekken 
gelden boekjaar 1936- 
1937 	  

f 260 
- 2.088 
- 733 
- 864 

- 525 

.f 4.471  

70  
50  
42  
32  

00 

94 

TOELICHTING UITKEERINGSFONDS 1937-1938. 
Overboeking op Kapitaal: 

o% volgens artikel 9 van het Reglement; 
f 1435.00  extra overgeboekt. 

Overboeking op Reservefonds: 
10 % volgens artikel 9 van het Reglement; 
50 % van het batig saldo volgens artikel 8 van het Reglement. 

Contributies: 
Het boekjaar begon met 

308 contribuanten 	 f2o93.50 
Eén contributie van f 5.— bleek oninbaar, waarom dus contribuant is 

afgeschreven. 
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Dotaties: 
H. G. S c h u i t e m a, Groningen 
Afd. Rotterdam en Omstreken 	  
K. Verhoeven JLzn., Rotterdam 	  
C. B e r t r a m, den Haag, afgestaan uit honorarium 

lezingen der W. T. A. 	  
A. E d e 1, Amsterdam 	  
J. Sanders Ezn., Amsterdam 	  
Ned. Mij. tot Bev. der Tandheelkunde 	  
Diverse dotaties 

f 57.50  
- I00.- 
- I00.- 

- 50.- 
- 50.- 
- 100.- 
- 250.- 
- 25.92 

f 733.42  

Overboeking van Reserve voor nog te verstrekken gelden boekjaar 1936-1937 
Deze gelden waren het vorige jaar gereserveerd voor enkele onder- 

steuningen, waartoe reeds besloten was, maar die nog niet waren uit-
gekeerd. 

BALANS PER 31 OCTOBER 1938. 

     

Effecten 	  
De Twentsche Bank . . 
Rijkspostspaarbank . . . 
Spaarbank te Rotterdam . 
Postcheque- en Girodienst . 
Loopende Leeningen totaal 

f 19.390 63 
- 	4.2 12 
- 2.525 02 
- 2.146 25 
- 	378 83 
- 6.575 51  

f 31.058 36 

Kapitaal 	  
Reservefonds 
Uitkeeringsfonds . . . 	 
Reserve voor Koersverschil 

len 	  
Reserve voor Dubieuse De-

biteuren 
Contributie 1939 . . . . 

f 14.000 00 
- I I.000 00 

31  99 

- 1.521 37 

- 4.500  00 
500 

f 31.058 36 

     

     

TOELICHTING BALANS PER 31  OCTOBER 1938. 

Effecten: 
Geheel belegd in Nederlandsche Staatsschuld, volgens de Beursno-

teering van 31 October 1938. 

Loopende Leeningen: 
Dit bedrag is sedert de vorige Balans verminderd, gedeeltelijk door 

aflossingen, gedeeltelijk door afboeking. 

Uitkeeringsfonds: 
Het resteerend batig saldo is op de nieuwe rekening overgeboekt. 

Reserve voor Koersverschillen: 
Deze post kon wegens koerswinst worden verhoogd. 

'Reserve voor Dubieuse Debiteuren: 
Deze post kon sedert het vorige jaar met f 5oo.— verminderd worden 
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door enkele afbetalingen. Dit bedrag is op de kapitaalrekening bij-
geschreven. 

Contributie 1939 
betreft een contributie voor het komende boekjaar, welke reeds is 

gestort. 

SLOTOPMERKING VAN DEN PENNINGMEESTER. 

Ondanks het feit, dat door bijzondere omstandigheden Kapitaal en 
Reservefonds zijn toegenomen, moet de Penningmeester een noodkreet 
slaken! Schijn bedriegt hier! Wil deze Stichting in de toekomst haar 
plicht tegenover de professie kunnen nakomen, dan zal het Kapitaal 
tot een dusdanig bedrag dienen aan te groeien, dat het Steunorgaan met 
haar rente iets zal kunnen uitrichten. De gekweekte rente over het afge-
loopen boekjaar beliep slechts f 864.32. 

Het aantal contribuanten nam wederom af, een verschijnsel, dat 
de correspondenten tot verhoogde activiteit moge aansporen. 

Verblijdend was het bedrag der Dotaties f 733.42  tegen f 355.37  het 
vorig jaar. De Afdeeling Rotterdam en Omstreken reserveerdef 100.—
voor ons, moge dit goede voorbeeld tot navolging strekken! Laten de 
andere Afdeelingen in den lande eens nagaan, of hun kasmiddelen niet 
een flinke bijdrage mogelijk maken. Het Steunorgaan heeft immers 
naast moreelen steun en financiëele regelingen, ook een professioneele 
plicht te vervullen! 

J. J. BACKER DIRKS, 
Penningmeester. 

VERSLAG VAN HET BEMIDDELINGSBUREAU OVER 1938. 

Het Bureau mocht zich dit afgeloopen jaar in een goede belangstelling 
verheugen. Waarnemers werden meer aangevraagd dan 't vorige jaar; 
aan de vraag is steeds tegemoet kunnen komen. 

In de kritieke dagen van September j.l. was 't wel moeilijk direct alle 
aanvragers te gerieven, maar ten slotte zijn allen toch geholpen. 

Voor overname van praktijk blijft het moeilijk jonge collegae te 
vinden. Een paar keer mocht het mij gelukken, door plaatsing van 
advertenties in de groote dagbladen, praktijken te kunnen overdoen. 

De directeur: 
J. H. C. RIDDERING. 

JAARVERSLAG VAN HET INCASSOBUREAU VAN DE NEDER- 
LANDSCHE MAATSCHAPPIJ TOT BEVORDERING DER 

TANDHEELKUNDE OVER 1938. 

Van de oprichting van het Bureau af maakten in totaal 215 tand-
artsen van het Bureau gebruik, van wie gedurende de laatste periode 
er wederom een 36-tal hunne moeilijk te innen vorderingen ter incasso 
bij het Bureau indienden. 
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Deze 36 tandartsen dienden tezamen vorderingen in tot een totaal 
bedrag van f 5000.—, welke hetzij op aanschrijvingen hetzij na een 
procedure binnenkwamen. 

Een aantal vorderingen bleek oninbaar, meestentijds omdat er bij de 
debiteuren geen verhaal mogelijk was of ook wel, omdat de debiteuren 
onvindbaar waren of wel de vorderingen te klein waren om tot dag-
vaarden over te gaan. 

Over een aantal vorderingen wordt nog geprocedeerd, terwijl onder 
de overige vorderingen er zijn, over wier afdoening een regeling wordt 
getroffen of welke nog slechts korten tijd geleden ter incasso zijn opge-
dragen. 

Mr. G. H. E. NORD THOMSON, 
Directeur. 

JAARVERSLAG VAN DE CENTRALE COMMISSIE VOOR 
SCHOOLTANDVERZORGING OVER 1938. 

Het afgeloopen jaar is een jaar van interne organisatie geweest. De 
centrale commissie voor schooltandverzorging is maandelijks bijeen 
gekomen, er vonden besprekingen plaats met het D. B. en de Neder-
landsche Vereeniging voor Sociale Tandheelkunde. Als uitvloeisel van 
deze besprekingen werd een instructie voor den schooltandarts vast-
gesteld, als mede richtlijnen voor de salariëering van den schooltandarts, 
speciaal ook in kleinere gemeenten. In de Afdeelingen werden dit jaar 
Afdeelingscommissies voor schooltandverzorging samengesteld, waar-
voor ook een instructie werd vastgesteld. Het D. B. is thans doende om 
een resultante te vinden voor de divergerende krachten die op het oogen-
blik op het gebied der schooltandverzorging werken. Daar de uitein-
delijke vorm van deze oplossing echter nog geenszins vaststaat moet de 
commissie op diverse punten een afwachtende houding aannemen. 
Ondanks het ontbreken van steun van overheidswege mocht de commissie 
tot haar groote voldoening een stijging van de belangstelling voor de 
schooltandverzorging onder autoriteiten en collegae constateren. Er 
had dit jaar dan ook een kleine uitbreiding van de schooltandverzorging 
in ons land plaats, terwijl verschillende projecten reeds in een dusdanig 
stadium van voorbereiding verkeren, dat verwezenlijking binnen afzien-
bare tijd tegemoet kan worden gezien. Aan tal van collegae werden 
inlichtingen verschaft. Twee leden van de Centrale Commissie namen 
zitting in de Studiecommissie voor Schooltandverzorging op het Platte-
land van Het Groene Kruis. Met de wensch dat in het nieuwe jaar de 
reorganisatie van de schooltandverzorging spoedig haar beslag mag 
krijgen en dat de collegae, vooral ook in kleinere gemeenten, de school-
tandverzorging in collegealen zin zullen bevorderen, eindig ik dit jaar-
verslag. 

Cl. MAHLER, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG ONDERWIJS- EN EXAMEN-COMMISSIE OVER 
1938. 

Het verslag der 0.- en E.-commissie moet ook over het afgeloopen jaar 
weder zeer kort zijn. 

Adviezen zijn haar niet gevraagd, opdrachten mocht zij niet ontvangen. 
Van de verleden jaar door den Minister van Onderwijs, Kunsten en 
Wetenschappen in uitzicht gestelde verbeteringen in het tandheelkundig 
onderwijs en de opleiding is haar tot dusver niets gebleken. 

Wel is er een stem opgegaan die meende, dat het op onzen weg zou 
zou liggen 't zij door het aanvragen van een audiëntie, 't zij door een 
nieuw request eenige aandrang uit te oefenen op het betreffende depar-
tement, doch anderzijds was men van meening, dat dit in de eerste plaats 
op den weg moest liggen van de officieele onderwijs-instanties, die meer 
dan wij in staat zijn de noodzakelijkheid, mogelijkheid en urgentie van 
nieuwe maatregelen te beoordeelen. 

Waar, zoover ons bekend, dit niet is geschied, meent de commissie 
beter te doen, voorloopig althans, nog bij haar afwachtende houding te 
blijven volharden. 

C. VERLOOP, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR DE NAZORG 
OVER 1938. 

Ook dit jaar heeft de Nazorg-commissie, door de omstandigheden 
gedwongen, slechts weinig activiteit kunnen toonen. 

Uit het verslag der Nazorg in den Haag blijkt, dat het getal der inge-
schreven en behandelde kinderen steeds stijgende is en reeds meer dan 
400 bedraagt, terwijl de behandeling van deze kinderen dit jaar niet 
meer uitsluitend op DENTA doch voor een deel op de Kliniek van 
Haagsche Tandartsen heeft plaats gevonden. 

In Rotterdam en Dordrecht blijken de resultaten nog zeer gering 
daar hier het aantal aangesloten kinderen nog slechts enkele tientallen 
bedraagt. 

Namens de Nazorg-commissie, 
J. STUIJ, zond. secretaris. 

JAARVERSLAG DER CENTRALE ZIEKENFONDS-COMMISSIE 
OVER 1938. 

Dit jaarverslag moet ik beginnen met te vermelden dat in de samen-
s telling der Commissie verandering kwam. Collega Salomon s, die 
eerst als Secretaris, daarna gedurende verschillende jaren als Voorzitter, 
steeds zulk een belangrijk aandeel in de werkzaamheden der C. Z. C. 
heeft gehad, zag zich wegens drukke werkzaamheden voor het secre-
tariaat van de Maatschappij genoodzaakt voor het lidmaatschap onzer 
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Commissie te bedanken. Het behoeft geen betoog dat de overblijvende 
leden dit heengaan ten zeerste betreuren, hoewel zij natuurlijk de beweeg-
reden moeten billijken. Een oprecht woord van dank voor de buiten-
gewoon prettige wijze waarop Salomons steeds leiding gaf aan het werk 
der C. Z. C. mag in dit jaarverslag zeker niet ontbreken. 

Vice-voorzitter Pa er 1 werd bereid gevonden de lang niet een-
voudige taak van "Voorzitter over te nemen. Aanvulling met een vijfde lid 
heeft tot nu toe niet plaats gehad, zoodat een onvoltallige C. Z. C. ge-
durende het laatste half jaar de werkzaamheden heeft verricht. 

De C. Z. C. kwam dit jaar 23 maal in gewone vergadering bijeen. 
Hiernaast werden door een of meerdere leden der Commissie een 3o-tal 
besprekingen gevoerd met ziekenfondsbesturen, plaatselijke collega's enz. 

Het aantal basiscontracten werd dit jaar met 6 uitgebreid; in 3 ge-
vallen werd toestemming verleend een persoonlijk contract aan te gaan, 
terwijl in 5 bestaande contracten veranderingen werden aangebracht. 

Dit jaar werd wederom een vergadering gehouden van de C. Z. C. 
met alle Afdeelings Ziekenfonds Commissies. Deze vergadering was van 
groot belang omdat hierop de nieuwe instructies voor de Afd. Zfs. Comm's 
werden behandeld en vastgesteld, waardoor een meer gedecentrali-
seerde werkwijze zal worden bereikt. In het vaste vertrouwen dat bij 
deze nieuwe werkwijze op de volledige medewerking van allen, — van 
de Afd. Zfs. Comm's natuurlijk op de eerste plaats — zullen kunnen 
rekenen, is de C. Z. C. ervan overtuigd dat een goede en vlotte gang 
van zaken hierdoor bevorderd zal worden. Op de Afdeelingen onzer 
Maatschappij rust nu meer dan ooit de taak ervoor te zorgen dat de 
Afd. Zfs. Comm's zijn samengesteld uit Collega's, die voor dit vaak 
moeilijke werk de meeste geschiktheid bezitten. 

Wat de samenwerking met de Maatschappij v. Geneeskunst betreft 
zijn wij nog steeds niet verder. Daar de C. Z. C. van oordeel is dat het 
niet verantwoord zou zijn nog langer te wachten op eenig bericht van 
de Huisartsen-Commissie, besloot zij zich tot het Dag. Bestuur onzer 
Maatschappij te wenden met het verzoek een poging te doen om via het 
Hoofd-Bestuur der Maatschappij v. Geneeskunst klaarheid te krijgen. 
De C. Z. C. hoopt en vertrouwt dat het op deze wijze mogelijk zal zijn 
eenige voortgang te krijgen in deze kwestie, die nu al bijna 3 jaar op het 
doode punt staat. 

Met de Centrale Bond van Ziekenfondsen had de C. Z. C. in het 
begin van dit jaar een bespreking over algemeene punten. Tot nader 
contact, — dat naar wij meenen toch in de bedoeling van beide partijen 
lag, — is het intusschen nog niet gekomen. Wel werd over verschillende 
plaatselijke kwesties gecorrespondeerd. Wellicht kan in het komende jaar 
worden bereikt wat tot nu toe achterwege bleef. 

Met een beroep op de welwillende medewerking van allen aan de 
vaak moeilijke taak van de C. Z. C. sluit ik dit verslag. 

W. VAN EUPEN, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR BEROEPSETHIEK 
1938. 

Slechts eenmaal kwam de Commissie in 1938 bijeen en wel naar aan-
leiding van een aanvrage van de Afdeeling Gelderland aan het Hoofd-
bestuur om goedkeuring eener wijziging van haar Huishoudelijk Regle-
ment. 

Hierbij bleek de voornaamste vraag te zijn: mag er periodiek gead-
verteerd worden voor een zitdag ? De Commissie gaf als haar meening 
te kennen, dat dit, behalve in uitzonderingsgevallen waarvoor het Af-
deelingsbestuur dispensatie mag verleenen, niet toegestaan kan worden. 

Een ander belangrijk punt van bespreking vormde het voorstel van 
onzen Voorzitter om (op grond van het vervallen van omstandigheden, 
welke indertijd tot opneming hiervan aanleiding waren geweest) den 
volgenden zin uit den Codex te schrappen: 

(Het blijft de Maatschappij of, hare afdeelingen overgelaten, om voor 
persoonlijke of collectieve aankondigingen van de tandartsen in een 
bepaalde stad of een bepaald rayon, regelingen vast te stellen, welke 
van de bovenstaande afwijken). 

Dit voorstel werd door de Commissie aanvaard en door het H. B. 
overgenomen. 

Het bleek echter in de Algemeene Vergadering te Maastricht van 
verschillende zijden tegenkanting te ondervinden, gebaseerd op het in 
enkele plaatsen bestaande gebruik, om in den telephoongids een „ge-
zamenlijke" lijst van de tandartsen te plaatsen, voor welker opname 
extra wordt betaald. Men hechtte van eenige zijden waarde aan de 
instandhouding van dit gebruik. Om deze reden werd, staande de Algeme-
meene Vergadering het voorstel door de Commissie teruggenomen, 
ofschoon zij haar eigen afwijzende meening omtrent dit gebruik hand-
haafde. 

Echter werd toen tevens op voorstel onzer Commissie besloten, de 
betreffende alinea van den Codex in dier voege te wijzigen, dat zij voort-
aan gelezen wordt: 

Reclame in telephoongidsen, adresboeken en dergelijke door het 
gebruik van bijzondere letterteekens of door een ander middel om de 
bijzondere aandacht op bepaalde namen te vestigen, is niet toegestaan. 

Het was de Commissie voor Beroepsethiek gebleken, dat er inzake 
naamborden, op verscheiden plaatsen van het land, gehandeld wordt 
tegen den geest van de betreffende regels van den Codex. Zij oordeelde 
het nuttig dit ter kennis te brengen van het H. B. met het verzoek de 
leden hierop te wijzen. 

Nog eenige malen vroeg het D. B. advies aan de Commissie. 
Ook verscheidene collegae wendden zich persoonlijk tot de Commissie 

met hun moeilijkheden op het gebied der ethica. Evenwel niet altijd met 
succes, daar de Commissie, zooals zij reeds vaak mededeelde, uitsluitend 
een Commissie voor advies is en geen rechtsprekend college — dus b.v. 
niet bereid, om zich, op klacht van anderen, tot bepaalde leden te wenden, 
welke feitelijk of vermeend, handelingen hebben verricht, die in strijd zijn 
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bf met uitdrukkelijke bepalingen van den Codex of met een goede op-
vatting van beroepsethica in het algemeen. 

Tot praeventieven arbeid, dus het geven van advies vóór een hande-
ling plaats heeft, die misschien uit een beroepsethisch standpunt niet 
wenschelijk zou zijn, is zij altijd bereid. Het adres is tegenwoordig te 
vinden in het Tijdschrift voor Tandheelkunde onder „Eenige wenken 
en gegevens". 

De samenstelling der Commissie is dezelfde gebleven. 

LINE DE BEER—VAN ESSEN, 
Secretaresse. 

JAARVERSLAG DER POLIKLINIEK-COMMISSIE OVER HET 
JAAR 1938. 

Wegens bedanken Van collegae Brugman als voorzitter der 
Commissie en Loeb als lid, werd door het H. B. in deze vacatures 
voorzien door de benoeming van collega C. C m i t s uit Amsterdam 
en J. Rozendaal uit Deventer. 

De commissie was nu weer voltallig en was als volgt samengesteld: 
J. D. Toos e, voorzitter; J. A. Salomon  s, secretaris; A. v. d. 
Weg, C. Smits en J. Rozendaal, leden. 

In het afgeloopen jaar kwam de commissie twee maal in vergadering 
bijeen. 

De eerste maal op 28 Maart te 's-Gravenhage ter bespreking van de 
door den secretaris gevoerde correspondentie met de collega's, die er 
een particuliere polikliniek op na houden en die, volgens de bepaling 
van de in 1936 aangenomen polikliniek-voorwaarden, per 1 Januari 1938 
aan deze voorwaarden moesten voldoen en onder controle kwamen te 
staan van het D. B. Dank zij de welwillende medewerking dezer collega's 
hebben zich daarbij zeer weinig moeilijkheden voorgedaan. 

Op de tweede bijeenkomst der Commissie op 3 October te Utrecht, 
konden wij met voldoening vaststellen, dat alle ons bekende poliklinieken 
de voorwaarden der Maatschappij hadden aanvaard en onderteekend. 

Met twee poliklinieken in het zuiden van ons land waren enkele mee-
ningsverschillen gerezen over de vaststelling der prothese-tarieven. 

Met de ééne polikliniek werden deze verschillen schriftelijk geregeld, 
terwijl, wat de tweede betreft, deze moeilijkheden, na een bespreking met 
de betreffende collegae en het Afdeelingsbestuur op 22 October te Rot-
terdam gehouden, binnenkort tot oplossing zullen zijn gebracht. 

De polikliniek-Commissie meent, dat zij door haar bemiddelend op-
treden in dit afgeloopen jaar nuttig werk heeft verricht, zoodat zij, wat 
betreft de regeling van het polikliniekwezen, de toekomst met vertrouwen 
tegemoet kan zien. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG VAN DE TANDTECHNISCHE-ORDENINGS-
COMMISSIE OVER 1938. 

In den aanvang van dit jaar had, op verzoek van de toenmalige Com-
missie tot Bestudeering van het Tandtechnikersvraagstuk een bespreking 
te Utrecht plaats met het D. B., waarbij een voorstel tot herziening dezer 
commissie ter tafel kwam, waardoor zoowel naam als werkwijze belangrijk 
zouden worden gewijzigd. Besloten werd, in verband met de groote 
uitbreiding van het arbeidsveld dezer commissie, de naam te veranderen 
in Tandtechnische-Ordenings-Commissie (T. O. C.) en het aantal leden 
uit te breiden tot negen, terwijl de commissie in verschillende sub-
commissies zou worden onderverdeeld. De heeren J. A 1 b r e c h t, 
L. Broese van Groenou, F. P. Planteydt en J. H. 
R i d der i n g werden bereid gevonden in deze nieuwe commissie 
zitting te nemen, zoodat deze als volgt werd samengesteld: J a n V i s s e r 
voorzitter; H. C. K r a n e n b r u g, vice-voorzitter; J. A. S a 1 o-
mons, secretaris; A. Edel, J. v. d. Goot, L. Broese van 
Groenou, J. Albrecht, F. P. Planteydt en J. H. Rid-
dering, leden. 

Op de Hoofdbestuursvergadering van 21 Mei 1938 werden deze reor-
ganisatievoorstellen goedgekeurd, zoodat de T. O. C. haar eerste ver-
gadering hield op Vrijdag 8 Juli te Amsterdam. 

Op deze vergadering werd allereerst een programma van werkver-
deeling aan de orde gesteld, waarbij de Commissie werd gesplitst in 6 
sub-commissies, die ieder een bepaalde opdracht kregen. 

De algemeene leiding der T. O. C. berust bij Jan V i s s e r, voor-
zitter; H. C. Kranenburg, vice-voorzitter; J. A. Salomon s,  
secretaris en A. E d e 1. 

De verschillende sub-commissies werden als volgt samengesteld: 
I. Sub-commissie voor contact met de V. L. H. T. 

Jan Visser, H. C. Kranenburg, J. A. Salomons 
en A Edel (plaatsverv. lid). 

II. Sub-commissie voor contact mit Vakbond v. Tandtechnici. 

H. C. Kranenburg, F. P. Planteydt en A. Edel. 

III. Sub-commissie voor contact met de Ned. Vereeniging v. Tandheelk. 

Jan Visser, J. A. Salomons en L. Broese van 
Groenou. 

IV. Sub-commissie voor contact met den dental-handel. 

H. C. Kranenburg, J. H. Riddering en J. Al-
brecht. 

V. Sub-commissie voor het Arbeids-bemiddelings-bureau. 

J. v. d. Goot. 
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VI. Sub-commissie tot regeling der arbeidsvoorwaarden voor tandtechnici in 
loondienst bij tandartsen. 

Jan Visser, H. C. Kranenburg, J. A. Salomons 
en J. Albrecht. 

I. De Contact-Commissie met de V.L.H.T., die reeds eenige jaren bestaat, 
vergadert om de 3 à 4 weken met de in deze commissie door de V.L.H.T. 
aangewezen vertegenwoordigers. De taak dezer commissie is de uit-
voering van de bepalingen der overeenkomst tot samenwerking op to 
April 1935 tusschen de Maatschappij en de V.L.H.T. gesloten. 

Eén van de moeilijkste problemen, dat zich daarbij voordeed, was de 
regeling en financiering der controle op het nakomen van de vastgestelde 
loonschalen en het minimum-tarief voor de laboratoria, waartoe een ac-
countant-controleur moest worden aangesteld. 

De daaraan verbonden kosten zullen, in gevolge besluit der in Juli 
gehouden Algemeene Vergadering der Mij., worden bestreden uit een 
bijdrage van 2 ct. per werkstuk, door de tandartsen te betalen en van 

ct. per werkstuk, op te brengen door de laboratoriumhouders. In het 
algemeen blijkt deze regeling in de praktijk weinig moeilijkheden op 
te leveren. 

II. Contact-Commissie met den Vakbond voor Tandtechnici. 
Dit contact werd in 1937 reeds gezocht door een commissie bestaande 

uit tandarts H. C. K r a n e n b u r g en de laboratoriumhouders 
Bernard en Moerhuis. Dit contact had in den aanvang weinig 
succes, doordat de V. v. T. weigerde het standpunt door de Mij. en de 
V. L. H. T. ingenomen te aanvaarden, dat in de V. v. T. geen plaats 
zou zijn voor tandtechnici, die onbevoegd praktijk uitoefenen, zoodat 
de samenwerking zelfs dreigde te mislukken. Gelukkig verklaarde, na 
een hernieuwde samenspreking, de V. v. T. zich bereid zijn standpunt 
te herzien, zoodat het contact kon worden hervat en thans met meer 
succes. 

Door de T. 0. C. werden als vertegenwoordigers der Mij. aangewezen 
de heeren Kranenburg, Edel en Planteydt; door de 
V. L. H. T. de laboratoriumhouders Moerhuis, R e n e m a n en 
Schouten en door den V. v. T. de tandtechnici J e r o n i m u s, 
Naut a en S t a f. Van deze commissie treedt K r a n e n b u r g als 
voorzitter op en Staf als secretaris. 

Deze commissie heeft in de laatste maanden reeds driemaal vergaderd 
zoodat binnenkort voorstellen te verwachten zijn i. z. arbeidsbemiddeling, 
opleiding, registratie, loonschaal, betaling overuren, vacantie- en ziekte-
regeling enz. 

III. De Contact-Commissie met de Ned. Vereeniging v, Tandheelkundigen 

heeft besloten, in afwachting van de behandeling van het aanhangige 

wetsontwerp in de Tweede Kamer, het zoeken van nader contact nog 
even aan te houden. 
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IV. De Contact-Commissie met de dental-handel. 

Door de T. O. C. werden daarin aangewezen de heeren K r a ne n-
burg, Riddering en Albrecht en door de V.L.H.T. de 
heeren T o l m e ye r, v. d. Berg en F r i t z. Op de eerste verga-
dering, waarbij een twaalftal dental-depot-houders waren uitgenoodigd, 
werden, als uitgangspunt der samenwerking, de volgende punten be-
sproken: 

re. Het vaststellen van redelijke vaste prijzen voor de levering van alle 
dental-artikelen. 

2e. Directe, noch indirecte zakelijke relatie tusschen dental-depot en 
onbevoegde uitoefenaren der tandheelkundige praktijk. 

Inmiddels hadden zich 9 van de r 1 aanwezige dental-depothouders 
met deze punten volledig accoord verklaard. 

Binnenkort zal een tweede bijeenkomst met de dental-depothouders 
plaats hebben, waarbij bovenstaande punten nader in details zullen 
worden besproken en vastgesteld. 

V. De Commissie voor het Arbeids-bemiddelings-bureau en de Registratie 
is samengesteld uit de heeren J. v. d. Goot voor de Maatschappij 
en W. Tolmeyer voor de V. L. H. T. 

Maandelijks vindt U in het Tijdschrift voor Tandheelkunde mede-
deelingen over den stand van zaken op de arbeidsmarkt. 

VI. De Commissie tot regeling der arbeidsvoorwaarden voor tandtechnici 
in loondienst bij tandartsen heeft nog niet het nemen van nadere maat-
regelen overwogen. 

Hiermede heb ik in het kort een overzicht gegeven van de vele werk-
zaamheden der T. O. C. en hare sub-commissies in het afgeloopen jaar. 
De meeste besprekingen zijn nog in een begin stadium, doch binnenkort 
mogen belangrijke resultaten van de pogingen tot ordening van het ge-
heele tandtechnische vraagstuk worden verwacht. 

Voor het nieuwe jaar zijn reeds verschillende plannen in voorbereiding. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG 1938 VAN DE COMMISSIE VOOR 
MEDEDEELINGEN AAN DE PERS. 

Naar aanleiding van de aan de Perscommissie toegezonden publi-
caties in de leekenpers van den heer B o 1 arts te Teuge heeft de com-
missie zich in verbinding gesteld met „Het Ivoren Kruis". 

Een „geruststellende verklaring" omtrent mond- en tandhygiëne 
onderteekend door Prof. Dr. G. C. H e r i n g a, als voorzitter van de 
Nederlandsche Vereeniging voor Sociale Tandheelkunde en door collega 
J. J. B a c k e r Dirks als voorzitter van „Het Ivoren Kruis", werd 
ter plaatsing aangeboden aan die bladen, welke reeds een artikel van den 
heer B o 1 hadden opgenomen. 
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Als gevolg van de „vragenlijst" met bijbehoorende toelichting van den 
heer B o 1, welke blijkbaar aan alle collegae in Nederland is toege-
zonden, meende de Perscommissie, de tandartsen te moeten wijzen op 
de geillustreerde artikelen in de leekenpers, waarin hij het gebruik van 
tandpasta's en poeders afried, zonder het al of niet juiste gebruik van de 
borstel in aanmerking te nemen. De bedoeling van dit rondschrijven was, 
hen die meenden de vragenlijst van genoemde medicus te moeten beant-
woorden, te verzoeken, dat met groote zorg en voorzichtigheid te doen. 
Onze commissie verzocht tevens om toezending van een copie van het 
antwoord dat aan den heer B o1 werd gegeven. Hierop ontvingen 
wij ± 55o antwoorden. 

Enkele van de door collega's geschreven artikelen werden door de 
commissie beoordeeld en daarna in handen gegeven van een beroeps-
journalist ten einde de vorm aan journalistieke eischen aan te passen. 
De artikelen „Sport en Tandheelkunde" en „Tandenborstel met of 
zonder tandpasta" werden in diverse bladen opgenomen. 

Verder is samengesteld een commissie reglement om te komen tot een 
betere verdeeling van de werkzaamheden, welk reglement de goedkeuring 
van het Hoofdbestuur verkreeg. 

Het verzoek van het Dagelijksch Bestuur aan onze commissie om een 
beknopte brochure samen te stellen, welke o.a. aan pas afgestudeerde 
collega's meerdere en betere inzichten zal hebben te geven omtrent het 
doel en werken onzer Maatschappij, heeft de commissie met genoegen 
aanvaard. 	 . 

Het vele werk hieraan verbonden is oorzaak dat ons tot nu toe de tijd 
ontbrak verdere publicaties voor te bereiden. 

F. J. J. SCHERPHUIS 
Secretaris 



AFDEELINGS VERSLAGEN 

JAARVERSLAG 1938 VAN DE AFDEELING AMSTERDAM. 

Weer is de tijd aangebroken voor het opstellen van het jaarverslag. 
De samenstelling van het bestuur was als volgt: 

H. Loeb 	 Voorzitter. 
G. D. M a r g a d a n t 	Vice-Voorzitter. 
C. Smits 	 Penningmeester. 
E. M ij n a r e n d s 	 i e Secretaris. 
Ph. U. Lammers Lisnet 2e Secretaris. 

Afgevaardigden naar het H.B. waren de heeren Loeb en M a r-
gadant. 

Den heer W. C. K o 1 d e w ij n zagen wij tot onzen grooten spijt 
uit ons bestuur verdwijnen, na gedurende lange jaren op voorbeeldige 
wijze als penningmeester te hebben gefungeerd. Hij meende, dat deze 
functie niet te vereenigen was met een bestuursfunctie in het Steunorgaan 
der Mij. Op voorstel van het A.T.V.bestuur werd de heer K o 1 d e-
w ij n op de voorjaarsvergadering onder aller instemming tot Eere-lid 
der A.T.V. benoemd. 

In het afgeloopen jaar kwamen wij bijeen in 2 Algemeene Verga-
deringen, bezocht door resp. 24 en 52 leden, en in 5  Bestuursverga-
deringen. Voorts werd het bestuur vertegenwoordigd bij een bespreking 
van de Vereeniging voor Sociale tandheelkunde met de Centrale Ouder-
raad over de mogelijkheid tot voortzetting der schooltandheelkunde 
te Amsterdam. Hetzelfde vond plaats op een vergadering van de Afdee-
ling Noordholland van het Ivoren Kruis. 

Op de Jaarvergadering in December werd een Bindend Besluit inzake 
de tandheelkundige hulp aan den Middenstand aangenomen. 

In de Algemeene Vergadering van Mei 1938 bracht men eenige wijzi-
gingen aan in de honoraria en inkomengrenzen van het district Amster-
dam der V.S.M.M. 

Naar aanleiding van de voorstellen van het D.B. der Mij. betreffende 
herziening der Statuten was de vergadering van meening, dat zij in 
den vorm, waarin zij de Afdeelingsvergadering voorgelegd waren en 
waarbij met name nadere voorlichting door het H.B. gewenscht werd 
geacht, op deze vergadering niet behandeld konden worden. 

Evenzoo ging het met het Agendapunt „Behandelingsprincipes in 



70 

het Ziekenfondswezen". Eea rapport van de afdeelingsziekenfonds-
commissie werd hierover aan het D.B. toegezonden. Men nam een voor-
stel aan om het D.B. te verzoeken dit Agendapunt niet op de a.s. Alge-
meene Vergadering te Maastricht te handhaven en een studiecommissie 
te benoemen. 

Door overlijden verloren wij helaas 2 leden: de heeren J. J o o s ten  
en A. J. A. Oosterbaan. 

6 leden bedankten voor het lidmaatschap der Mij. 
2 leden werden overgeschreven naar andere afdeelingen. 
7 nieuwe leden traden in onze gelederen; de heeren Koene n, 

Visser, Lelie, Schaap-Simons, Wolf, Oosterbaan 
en E. J. Gord  ij n. 

2 leden werden uit andere afdeelingen naar de A.T.V. overgeschreven: 
mevrouw H. M. van Eeke1en-Broers en de heer Y. Hon-
dius. 

Ons ledental bedraagt op het oogenblik 136. 
De heer J. Sanders Ezn. herdacht zijn 40-jarig tandartsjubileum. 

In het Amstel-Hotel werd hem door de verschillende vereenigingen een 
theeavond aangeboden, waar vele belangstellenden in de gelegenheid 
werden gesteld hem met dit heugelijke feit geluk te wenschen. H.M. de 
Koningin benoemde hem tot Officier in de Orde van Oranje-Nassau. 

De V.S.M.M. trad in werking en boekte haar eerste ioo leden. Het 
bestuur is ter oore gekomen, dat eenige tandartsen, die zich vrijwillig 
als medewerker hebben opgegeven niet inzien, dat zij hierdoor moreel 
verplicht zijn hun loyale medewerking te verleenen. Een moeilijk te 
aanvaarden standpunt, waartegen ten krachtigste zal worden opgetreden. 

De Studieclub voert helaas een slechts kwijnend bestaan. Betere 
berichten kunnen wij U brengen over de studieportefeuille, die tot 
aller tevredenheid circuleert. Veel meer leden moesten echter inge-
schreven zijn en wij wekken U op dit nog te doen. 

In het voorjaar werd slechts i lezing gehouden door collega H. v a n 
Har  t i n g s v el t over Mondfotografie. 

Voorts vertoonde de heer J. G. H u n n i n g h e r in Juni de film 
over zijn reis naar Zuid-Afrika. Deze avond viel zeer in de smaak en 
trok een volle zaal. 

Op 17 en 18 September bracht onze afdeeling een bezoek aan Ant-
werpen, dat weer bijzonder goed slaagde. De A.T.V.leden waren helaas 
in een zeer klein aantal aanwezig. 

Collega G. F. M. Schutte hield op i November een voordracht 
over „wortelkanaalbehandeling". Een paar naburige afdeelingen waren 
onze gasten en daardoor bleek de zaal bijna te klein voor alle belang-
stellenden, 65 in getal. Dit is een aansporing voor ons bestuur om op 
deze wijze voort te gaan. Wij zijn er in geslaagd om voor het komende 
winterseizoen een zeer belangwekkend programma samen te stellen. 

Wij hopen dan ook, dat de A.T.V.leden in het jaar 1939 in steeds 
groeiende mate hun belangstelling zullen toonen in het werk van onze 
afdeeling, dat in Mei zal culmineeren in de herdenkingsfeesten van de 
Maatschappij, de Vereeniging van Nederl. Tandartsen en het Tandheel- 
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kundig Genootschap, die in Amsterdam zullen plaats vinden, en waarbij 
de A.T.V. gedeeltelijk ook als gastvrouwe zal optreden. 

Dat de leden zich ervan bewust mogen zijn, dat eendrachtige samen-
werking noodig zal zijn om ook in de toekomst de moeilijkheden, die wij 
zullen ontmoeten, het hoofd te bieden. 

E. MIJNARENDS, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE AFDÈELING NOORD-HOLLAND 
OVER 1938. 

De Afdeeling Noord-Holland deelde in het afgeloopen jaar in de 
gestadige groei onzer Maatschappij en zag haar ledental met 6 klimmen. 
Ofschoon er 2 leden bedankten, waarvan 1 wegens het neerleggen der 
praktijk, is nu het aantal van 88 leden bereikt. 

Er werden twee Algemeene Vergaderingen gehouden. Op de eerste 
vergadering, welke in Zaandam plaats vond, en waarbij de Zaansche 
Tandartsen-vereeniging als gastvrouwe optrad en voor culinaire op-
luistering zorgde, hadden wij het voorrecht de collegae Mar g ad a n t 
en Berkenbosch Berends in ons midden te zien; om voor 
ons nader het voor en tegen van de werkwijze der Vereeniging tot Bevor-
dering dan Systematische Mondverzorging voor den Middenstand te 
belichten. In de tweede vergadering vereerde collega Lector B. R. 
Bak k er ons met zijn tegenwoordigheid. Hij hield een causerie over 
de vraag: „In hoeverre is reorganisatie in onze Maatschappij gewenscht ?" 
In één dezer vergaderingen werd besloten dat voortaan de Afdeelings-
ziekenfondscommissie, de Commissie voor Wetenschappelijke Lezingen, 
en de, op verzoek van het D.B. benoemde, Commissie voor Schooltand-
verzorging, jaarlijks verslag zullen uitbrengen van hun werkzaamheden 
en dat zij de notulen hunner vergaderingen zullen toezenden aan den 
Afdeelings-Secretaris. In de Commissie voor Schooltandverzorging namen 
zitting de collegae B a a s, voorzitter, S c her p h u i s, secretaris en 
Homberg. 

Het Bestuur kwam onder de toegewijde leiding van den Voorzitter 
vier maal bijeen, waarbij onze vorige voorzitter, collega P a ë r 1, als 
afgevaardigde naar het H.B. door zijn zeer gewaardeerde tegenwoordig-
heid steeds van zijn onverflauwde belangstelling deed blijken. Getracht 
werd tot betere organisatie van het Afdeelingswerk te komen. Om daar-
voor meer voeling te krijgen met de in de periferie verspreide leden — 
nog altijd bezoekt slechts 1/ van het aantal leden de vergaderingen — 
werden door het bestuur „correspondeerende leden" benoemd. Daartoe 
werden eenige, in de provincie verspreid wonende, leden aangezocht, 
die, met vergoeding van reiskosten, enkele bestuursvergaderingen bij-
woonden, en die over plaatselijke toestanden of kwesties het Afdeelings-
Bestuur inlichtten en tevens konden ervaren wat er alzoo door het Af-
deelings-Bestuur moet worden verricht.. 
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De opkomst der „correspondeerende leden" was zeer bevredigend, 
misschien mede hierdoor, dat deze gecombineerde bestuursvergaderingen 
in verschillende plaatsen (Haarlem, Amsterdam, Alkmaar) werden 
gehouden. — 

In dit jaar werd de Afdeeling Noord-Holland van „Het Ivoren 
Kruis" opgericht. Het Bestuur van onze Afdeeling was hierbij vertegen-
woordigd. — Onze Commissie voor Wetenschappelijke Lezingen zag 
in het afgeloopen jaar geen kans de leden der Afdeeling door het organi-
seeren van lezingen aan zich te verplichten. — Nog valt te vermelden 
dat collega Baas plaatsvervangend lid in den Afdeelingsraad werd 
als opvolger van collega Mevrouw Pr in s, die bedankt had. Er is een 
plan in bewerking om te komen - tot een „Contact-Commissie" voor 
Schooltandverzorging, bestaande uit 6 leden, n.l. twee uit onze Afdeeling, 
twee leden uit de Afdeeling Noord-Holland van „Het Ivoren Kruis", 
en twee leden uit de Vereeniging voor Sociale Tandheelkunde, teneinde 
voor het gebied van onze Afdeeling een instantie te scheppen, die op het 
gebied der Schooltandverzorging leiding zal kunnen geven. 

J. RODRIGUES PEREIRA, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG OVER 1938 
VAN DE AFDEELING 'T GOOI EN O. 

Het vierde afdeelingsjaar heeft zich onderscheiden van zijn voor-
gangers door een zekere rust over alle linies, waarschijnlijk een gevolg 
van het feit, dat onze afdeeling het voorgaande jaar nogal van zich 
heeft doen spreken door de geslaagde organisatie van de zomerverga-
dering, waardoor de energie der bestuurderen en commissieleden nogal 
geleden scheen te hebben. 

De onderscheiden functies in onze afdeeling bleven nagenoeg door 
dezelfde functionnarissen bezet, o.a. zag onze voorzitter ten derden 
male zijn post met twee jaren verlengd, terwijl in de plaats van coll. 
De Boer wegens vertrek uit de afdeeling coll. Van der Heide  
als lid van de afdeelingsraad werd gekozen. 

Op verzoek van het D.B. werd door den voorzitter een drietal leden 
onzer afdeeling aangewezen om een Afd. Comm. voor Schooltand-
verzorging te vormen, n.l. de collegae Van H a r ti n g s v e 1 t, 
Steggerda en Wartena. 

Daar onze afdeeling in den loop van dit vereenigingsjaar een aantal 
leden had bereikt dat boven de 40 steeg — 41 n.l. — moest er een tweede 
afgevaardigde naar het H.B. worden gekozen, waarvoor als zoodanig 
door de vergadering coll. Van Doorn werd aangewezen, terwijl 
coll. H. F. Smith 2e plv. afgevaardigde werd. 

Het wetenschappelijke gedeelte werd dit afgeloopen jaar verzorgd 
door coll. Van H a r tin g s 'v el t, die een zeer leerrijke en interes- 
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sante voordracht met lichtbeelden heeft gehouden over zijn Stomatophoot. 
Het was weliswaar slechts één wetenschappelijke avond, doch het feit, 
dat deze door één onzer eigen leden werd gehouden vergoedt in dezen 
veel; het Bestuur hoopt dat dit een aansporing moge zijn voor de overige 
'eden onzer Afdeeling om ook eens als spreker een avond te vullen. 

De Ziekenfondsen vragen nog steeds en in immer toenemende mate 
de belangstelling der Afd. Z.C., die in het afgeloopen jaar heel wat 
conferenties heeft moeten houden met de leden en de besturen der zieken-
fondsen. Op vele punten werd resultaat bereikt, doch op andere punten 
moet nog tot overeenstemming zien te worden gekomen, speciaal wat 
betreft het Alg. Zienkenfonds te Laren/Blaricum en het A.Z. Bussum 
en Weesp. De op handen zijnde reorganisatie en decentralisatie van de 
Ziekenfonds-Commissies in onze Maatschappij zal in de toekomst het 
werk der afd. Z.C. nog gaan vergrooten; mogen de resultaten hunner 
werkzaamheden daaraan evenredig zijn! 

Aan het einde van dit jaar legt ondergeteekende zijn functie neer, 
overtuigd als hij is van de wenschelijkheid, dat thans een jongere kracht 
de werkzaamheden van het secretariaat dient te gaan opnemen. Met den 
wensch, dat de afdeeling in de toekomst nog veel van zich zal doen 
spreken in den goeden zin des woords en met een opwekking tot alle 
leden steeds schouder aan schouder te staan, waar het geldt de belangen 
van ons zoo schoone beroep te verdedigen, besluit ik dit jaarverslag. 

P. M. A. HUURMAN, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG 1938 VAN DE AFDEELING 
's-GRAVENHAGE EN OMSTREKEN. 

Het samenstellen van een jaarverslag van deze afdeeling moet waar-
schijnlijk in den loop der jaren voor de betrokken secretaris slechts een 
eentonig genoegen zijn geweest. 

Men behoefde er maar de verslagen der vorige jaren op na te lezen 
om dan te ervaren, dat men hetzelfde zou moeten berichten. 

Ook dit jaar zou ondergeteekende zich niet aan dezen gang van zaken 
kunnen onttrekken, ware het niet dat in den laatsten tijd eenige vage tee-
kenen van een opleving zich gaan openbaren. 

In ieder geval was het grootste gedeelte van het vereenigingsjaar 
wederom gelijk aan het vorige. 

Ongeveer zo % van de collegae toonden belangstelling voor lezingen, 
demonstraties en vergaderingen. 

Een lichtpunt in dezen somberen toestand vormen de collegiale verhou-
dingen; deze waren bijzonder hartelijk! 

De namen van de collegae en firma's die de wetenschappelijke avonden 
verzorgden volgen hieronder: 

Collega Schutte over „Diëet en caries". 
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Firma D r ij f h o u t demonstreerde een film over jacketkroon pre-
paratie. 

Firma Keur & S n e l t j es organiseerde een porceleinavond van 
de Vita-Zahn-fabrik. 

en collega Van A 1 p h en hield een beschouwing over modern 
brugwerk. 

Hen allen komt de dank der afdeeling toe voor het vele leerzame 
dat werd geboden. 

Het ziekenfondsvraagstuk in deze stad is een onderwerp van studie 
geweest van onze afdeelings-ziekenfonds-commissie, waarvan we het ver-
slag binnenkort zullen vernemen. 

De Nazorg van kinderen, die de Schooltandheelkunde hebben ver-
laten, is nu reeds in zijn 8e jaar en boekt steeds beter resultaten. 

Het aantal nieuw gevestigde tandartsen nam regelmatig toe en even-
eens het aantal nieuwe leden van de Maatschappij. 

Het zijn de collegae: 
J. A. Vonk, Mevr. Stork-Vaandrager, F.J. Sterk, Mej. 
Wicherink, Mevr. Derksen-de Waard, C. A. Regens-
burg de Mooy. W. H. Jens, B. van Bolhuis, C. N. van 
Rijswijk, Mevr. C. W. B. van Rijswijk en J. van den 
Ende. 

Daarentegen was er eveneens een strooming om voor de Maatschappij 
te bedanken, welke groep gerepresenteerd wordt door de collegae: 
J. F. L. Rietdijk, G. L. Courbois, B. P. Bos, en 
M. A. Philippus. 

Zooals reeds eerder werd gezegd, zijn er eenige teekenen van opleving 
te bespeuren. 

Het Bestuur mocht voor zijn plannen voor oprichting van een district 
van de V.S.M.M. reeds op belangstelling van de leden rekenen. De 
Tandartsen-portefeuille is vèr overteekend, een studieclub zal één dezer 
dagen worden opgericht, de grondslag voor een bibliotheek is gelegd, 
en wat een opmerkelijk verschijnsel genoemd mag worden, reeds i 1 leden 
gaven zich op om een korte causerie te houden. 

Zou het dan toch waar zijn, dat de oproepen tot geestelijke herbewa-
pening, tot bezieling in het verrichten van het dagelijksche werk, weer-
klank hebben gevonden bij de tandartsen van deze afdeeling ? 

Wij hopen van harte, dat het zoo moge zijn! 

L. BROESE VAN GROENOU, 
Secretaris, 

JAARVERSLAG OVER 1938 
VAN DE AFDEELING ROTTERDAM EN O. 

Na een kalm vereenigingsjaar breng ik U wederom het jaarverslag uit. 
De mutatie's zijn ook dit jaar zeer vele geweest. 
Dit jaar traden tot de Afdeeling toe als lid van de Maatschappij 
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de collegae Schürman, Harmsma, Van Duyn, Mager, 
Elema, Kappelhof, Mijnlief, Muller, I. Verhoeven 
en V ede r, totaal ro leden. 

Van andere Afdeelingen zijn naar onze Afdeeling overgeschreven 
de collegae Mevr. Felius-Bokma en Mej. Lind van Wijn-
gaarden, en de heeren Van der Kleyn, Jonker, en 
Bruin s, een totaal van 5 leden, terwijl door verhuizing naar andere 
Afdeelingen zijn afgeschreven de collegae: Mevr. v. E e k e 1 e n-
Boers, Kieser, De Decker, La Seur, Elema, Land 
en K a p p e l h o f, in totaal 7 leden. 

De vermeerdering van het ledenaantal dit jaar bedraagt dus negen. 
In mijn vorig jaarverslag was het ledenaantal 127, nu is het gegroeid 
tot 136. 

Bij de oprichting van de Afdeeling R'dam en Omstreken nu juist 
ro jaar geleden bedroeg het ledenaantal 68. In ro jaar tijds een ver-
meerdering in ledenaantal dus van precies roo%. 

Uw Bestuur heeft in het afgeloopen jaar een wijziging ondergaan, 
doordat col. De Groot na de bestuursfunctie van 2e secretaris 
sinds de oprichting van onze Afdeeling te hebben bekleed. meende hier-
voor te moeten bedanken. We spreken van deze plaats onzen hartelijken 
dank uit voor al datgene wat hij in den loop der jaren voor de Afdeeling 
heeft gepresteerd. In zijn plaats werd als Zen Secretaris benoemd col. 
Sterkenburg. 

Ook in de Commissies hebben eenige veranderingen plaats gevonden. 
Tweemaal is er een ledenvergadering gehouden en wel op 2 December 

'37 en 14 April '38 en ook Uw Bestuur kwam tweemaal bijeen, benevens 
één keer in combinatie met de Ziekenfondscommissie. 

De hoofdschotel van deze vergadering waren weer als altijd de zieken-
fonds mededeelingen, over het Rotterdamsch Ziekenfondscontract. 

Steeds wordt er door de Ziekenfondscommissie hard gewerkt om te 
trachten verbeteringen in den bestaanden toestand aan te brengen. 

Na dit kort resumé kan ik mijn jaarverslag beëindigen en hoop ook voor 
het volgend jaar op Uw aller medewerking te mogen rekenen. 

A. W. UNGER, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG AFDEELING UTRECHT 
OVER 1938. 

Aan het einde van dit vereenigingsjaar rust op mij de aangename 
taak U een verslag uit te brengen van het wel en wee Uwer Afdeeling. 

Dit jaar kwam de Afdeeling 8 maal in vergadering bijeen, waarbij 
we met vreugde kunnen constateeren, dat een groot aantal onzer leden 
het nut inziet, dat het bezoeken dezer bijeenkomsten met zich mede-
brengt. Toch is het de wensch van ons Bestuur, dat wij genoodzaakt 
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zullen worden naar steeds grootere vergaderruimte te moeten uitzien. 
Het Bestuur bleef in zijn huidige samenstelling gehandhaafd. In den 

loop van dit jaar traden verschillende collegae als spreker voor onze 
Afdeeling op, o.a. hield coll. Du y z i n g s weer zijn gebruikelijke voor-
dracht over moderne orthodontische apparatuur. 

De coll. Loeb en Bakker hielden ons een avond aangenaam 
bezig met de onderwerpen „Sanering in Ziekenfonds en Middenstand" 
en „Zijn voor onze Maatschappij nieuwe banen gewenscht ?" 

Coll. I. T e k e n b r o e k tooverde ons voor oogen „Een eenvoudig 
beeld van de Tandheelkundige cementen en enkele van hun voornaamste 
eigenschappen". 

Coll. Schutte besprak de Wortelkanaal-behandeling en gaf ons 
eenige waardevolle aanwijzingen, terwijl coll. Van A I p h en een 
interessante verhandeling hield over opvattingen omtrent het toepassen 
van brugwerk bij grootere defecten. 

Een der leden moest op het onbehoorlijke van zijn adverteeren ge- 
wezen worden. 

De Afdeelings-Ziekenfonds-Commissie heeft ook dit jaar weer voor 
menig moeilijk probleem gestaan, doch in haar huidige samenstelling 
is dit veilig aan haar toevertrouwd. 

Door het toetreden van verschillende jonge collegae is het ledental 
onzer Afdeeling gestegen tot g6. 

Wederom werd het seizoen dit jaar besloten met een feestmaaltijd 
in Zeist, welke zich in veel belangstelling mocht verheugen en tot ver 
in den nacht voortduurde. 

De eenige droeve mededeeling in dit jaarverslag is, dat de Utrechtsche- 
Schooltandheelkunde ter ziele is en niettegenstaande vele pogingen 
niet meer in leven was te krijgen. Toch blijft het Bestuur te deze waakzaam 
om zoodra er weer eenig teeken van leven zou komen, direct paraat te 
kunnen zijn. 

Ik meen dit jaarverslag te mogen besluiten, door namens het Bestuur 
den wensch uit te spreken, dat door goede samenwerking en collegialiteit 
van onze leden, de Afdeeling Utrecht tot één der beste van ons land 
moge blijven. 

2e Secretaris, 
D. KLEYN. 

JAARVERSLAG VAN DE AFDEELING GELDERLAND 
OVER 1938. 

De Jaarvergaderingen staan voor de deur en komen de Secretarissen 
der Afdeelingen met het Jaarverslag hunner Afd. ter tafel, om, voor-
dat het in het archief opgeborgen wordt, het nog eenmaal de revue te 
doen passeeren. 

Ieder jaar brengt zijn beslommeringen mee: is het niet een probleem, 
dat de geheele tandheelkundige professie betreft, dan is het een zaak, 
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die de Afd. slechts aangaat; maar zorgen zijn er steeds en dat houdt de 
moed er juist in, daar de moeilijkheden er nu eenmaal zijn om opgelost 
te worden. 

Ware het vorige jaar gekenmerkt , door een streven naar goede rege-
ling van het Middenstandsvraagstuk, dit jaar is het hoofdzakelijk een 
interne aangelegenheid, n.l. de regeling der Bestuursfuncties in onze 
Afdeeling. 

Om te beginnen trad, om gezondheidsredenen, het vorig jaar op de 
Jaarvergadering onze Secretaris af. De vergadering heeft gemeend onder-
geteekende op zijn plaats te moeten zetten, welke functie hij, na langdurig 
aanhouden, aannam. Tevens bedankte collega Berk en b os c h B e-
r e n d s als afgevaardigde naar het H.B., waarvoor collega V a n 
Ho e v e in de plaats kwam. Voor plaatsvervangend lid naar het H.B. 
werd collega N i e m e y er gekozen, in de plaats van collega V a n 
H o e v e. Collega B a k k er Dirks werd, wegens periodiek aftreden 
als Bestuurslid van het Steunorgaan, wederom met algemeene stemmen 
candidaat gesteld. Aanwezig waren op deze Jaarvergadering 32 leden. 

Het begin van het jaar werd er hard gewerkt in de Afd., zoowel door 
het Bestuur, als door de leden, die volledig ingewerkt zaten in de materie 
aangaande de tandheelkundige verzorging van den Middenstand, om 
de regeling, zooals deze werd voorgelegd door de Commissie L o e b—
M a r g a d a n t, veranderd en de Bindende Besluiten dienaangaande 
ongedaan te krijgen. Echter heeft dit alles niet mogen baten, daar onze 
inzichten te weinig steun vonden en we ons dus moesten neerleggen 
bij de besluiten hierin genomen. Dat wij echter in onze Afd. nog steeds 
met spanning zitten te wachten, hoe dit kind zal opgroeien, wil ik gaarne 
even in dit verslag aanhalen. 

Wat de gewone leden-vergaderingen betreft, het volgende: Op 5 
Maart '38 één gehouden te Zutphen. Aanwezig 34. leden. Hier werd op 
aandrang van het H.B. een nieuwe Afd.-Commissie geboren, n.l. de 
Afd.-Commissie voor Schooltandverzorging. Benoemd werden in deze 
Commissie collega Mej. B e k k er s, collega E i s i n k en collega 
F r i e d e r i c y. In het belang der wetenschap werd ons hier de bekende 
Bayer-film vertoond. Op 3o Apiil een gewone leden-vergadering gehou-
den te Arnhem, alwaar een opkomst van 23 leden. Behandeling de 
Statutenwijziging der Mij. en bespreking stukken van het H.B. en voor-
stellen tot wijziging van het H.R. der Mij. Causerie van collega B e r-
k e n b os c h Ber  e n d s over saneeren naar binnen en naar buiten. 
In de Afdeelings-Ziekenfonds-Commissie werd collega Rut t en ge-
kozen, wegens bedanken van collega V a n der Go o t. 

Voorts gehouden een Buitengewone Leden-vergadering op 15  October 
te Arnhem. Opkomst 24 leden en één gast. Deze vergadering kenmerkte 
zich door bijzondere redevoeringen, daar onze Voorzitter van ons ging 
scheiden; na 25 lange jaren de teugels der Afdeeling in handen te hebben 
gehad, meende hij deze eens een ander ter hand te moeten stellen. 
Collega Van Ho e v e kwam alzoo in de functie van collega B e r- 
k en b o s c h Ber e n d s en nam de hamer van hem over. Dat het 
de leden leed deed, dat coll. Berk enbosch Ber ends bedankt 
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had als Voorzitter deed coll. Par m et wel uitkomen in zijn speech 
namens de Afdeeling. 

Tevens moest noodgedwongen voorzien worden in de vacature van 
vice-Voorzitter, daar collega S p e e l m a n verhuisd was naar een 
andere Afd. Voor hem werd collega N i e m e y e r in de plaats gekozen, 
die deze functie aannam. 

Nog zijn we met de Bestuursfuncties niet gereed, daar bericht van 
aftreden binnen gekomen is van collega P a r m e t, die zich als Pen-
ningmeester niet meer beschikbaar stelt en van collega Va n der  
L i n d e, die bedankt voor de functie van Zen Secretaris. 

Bestuursvergaderingen werden gehouden resp. op 2 Dec., 3o Dec., 
13 Jan., II Febr., 24 Febr., 18 Mrt., 14 Apr., 24 Juni, 23 Sept., en op 
g Nov., om over persoonlijk contact per telefoon maar niet eens te 
spreken. 

Ook had het Afd.Bestuur een gecombineerde vergadering met het 
D.B., C.Z.C., A.Z.C. Gelderland en de Apeldoornsche collegae omtrent 
ziekenfondskwestie aldaar. 

Op alle vergaderingen kwam naar voren de urgentie om iets te doen 
tegen de hier in Gelderland alom opdoemende klinieken. Echter is dit 
een vraagstuk, wat opgelost moet worden, hopelijk door ingrijpen van 
hooger hand, wil niet in de toekomst het vertrouwen in de tandheel-
kunde en de tandheelkundigen stand te zwaar geschokt worden. Dat 
deze oplossing spoedig gevonden moge worden! 

Als nieuwe leden traden toe tot de Afd. de volgende collegae: L. v a n 
Hengel; H. J. F. Roos; J. Dj. Teenstra; Mevr. J. Teen-
stra-van Dijke; H.P. Bootsma; H. A. Broeksma; J. A. 
Brandsma; J. A. de Jong; Mej. J.L. van Omme; H.J. 
van Ommen; en R. de Vries. 

Wegens bedanken der Mij. ontvielen ons de volgende collegae: 
H. H. Pesman, A. T. Idema en A. Roosing en P. M. 
Boltjes. 

Wegens vertrek naar andere Afd. bedankten als lid der Afd. Gelder-
land, de collegae J. J. S p e e l m a n en A. M. Schol  s. 

Zoodat per slot de Afdeeling vooruit ging in ledental met 5 zielen, 
en dus thans in totaal I o6 leden telt. 

Gaarne wil ik dit jaarverslag eindigen met den wensch, dat de Afdee-
ling Gelderland moge groeien en bloeien en de saamhoorigheid der leden 
onderling zal mogen leiden tot een schouder aan schouder staan, tot wel-
zijn van de tandheelkunde en hare beoefenaren. 

Arnhem, 26 November 1938. 	 J. VAN DER GOOT, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG VAN DE AFDEELING OVERIJSEL 
OVER 1938. 

Aan het einde van dit vereenigingsjaar rust op mij de taak U een 
verslag uit te brengen van de wederwaardigheden en gebeurte-
nissen die in het afgeloopen jaar in de Afdeeling hebben plaats ge-
vonden. 

De Afdeeling vergaderde dit jaar driemaal; een na- en een voorjaars-
vergadering, terwijl op 8 October een buitengewone A.L.vergadering 
werd gehouden, doordat vacatures in diverse commissiën, verkiezingen 
noodzakelijk maakten. 

Coll. Bloemendal trad af als Voorzitter der Afdeeling, nadat hij 
ruim tien jaar deze functie had bekleed en werd opgevolgd door coll. 
Rozendaal. 

De heeren S m i t t en Boom volgden resp. de heeren G e r-
r i t s en en R o z e n d a al op, in de functies van Penningmeester 
en Secretaris der Afdeeling. 

Coll. Van der Linde werd als Voorzitter van de Afdeelingsraad 
opgevolgd door coll. Blo  e m end a 1 en als Secretaris van de A.Z.C. 
door coll. B o o m, nadat hij sinds de oprichting van de Afdeeling op 
18 Januari 1914. onafgebroken in diverse commissiën z'n beste krachten 
voor de Afdeeling had gegeven, waarbij zijn scherpe oordeel, z'n ob-
jectiviteit, z'n groote energie en zelfbeheersching hem in alle functies 
tot „the right man on the right place" maakten. 

Coll. S m i t t werd Voorzitter van de A.Z.C., terwijl een Districts-
bestuur van de V.S.M.M. werd benoemd, evenals een Schooltand-
verzorgingscommissie. 

Door het bedanken van Mej. Br o n g er s en de heer Van A rn e-
r o n g e n, het gedwongen uittreden door plaatselijke omstandigheden 
van de Almelosche collegae, naast het toetreden van de heeren S p e e 1-
m a n en K a p p e l h o f f, werd het ledental van 55  teruggebracht 
op 52. 

Dr. Y. H et t e m a uit Rotterdam hield een voordracht over het 
onderwerp: „Bestaat er verband tusschen voeding en cariës?" 

Coll. Loeb behandelde „de Resultaten van het Saneeringsprincipe". 
De Ziekenfondsproblemen werden steeds ernstiger; eenige malen 

moest de hulp van de C.Z.C. ingeroepen worden. 
Vooral in Twente, waar de toestanden heel slecht zijn, hebben de 

collegae zich groote offers moeten getroosten. In verband hiermee hebben 
onze Almelosche collega's — laat ons hopen voor korten duur — de 
Maatschappij moeten verlaten. 

Hoewel zich hier en daar eenige moeilijkheden voordeden, liet toch 
over het algemeen de collegialiteit weinig te wenschen over. 

Rest mij nog op te merken, dat het vergaderingbezoek niet overwel-
digend was en dat voor een overdreven enthousiasme vooral bij de 
jongere collegae niet gevreesd behoefde te worden, wat mij reden geeft 
dit sober verslag te eindigen, met den wensch, dat de bloei der Afdeeling 
niet alleen zal behoeven te worden afgemeten naar de vermeerdering 
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van het aantal. leden, doch ook naar de toenemende belangstelling, 
tot uiting komende in een goede opkomst op de vergaderingen. 

A. J. BOOM, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE AFDEELING NOORD-NEDERLAND 
OVER 1938. 

De Afdeeling telt momenteel 46 leden. 
Er werden twee afdeelingsvergaderingen gehouden, die behoudens 

enkele interne aangelegenheden, weinig bizonders tot resultaat op-
leverden. 

De beide vergaderingen werden vrij goed bezocht. 
De onderafdeeling — de Groninger Studie-Kring — mocht zich in 

verhoogde belangstelling verheugen 
Een tentoonstelling van „Het Ivoren Kruis", gehouden te Groningen, 

verheugde zich in een zeer groote belangstelling van de zijde van het 
publiek, plus de kinderen van sommige (17)  lagere scholen. 

Het aantal der hier ten onzent optredende medici „gebittenmakers" 
bleek sterk toegenomen te zijn. Overwogen werd, met de afd. Fries-
land, een gezamenlijke aktie op touw te zetten, ten einde het H.B. 
nader te overtuigen van dit groeiende kwaad. 

A. H. R. BORGGREVE, 
Secretaris. 

AFDEELING FRIESLAND 
JAARVERSLAG 1938. 

Alhoewel er weinig is te vertellen, moet ik volgens het Huishoudelijk 
Reglement een verslag uitbrengen over het afgeloopen Vereenigingsjaar. 

Er werden 3 vergaderingen gehouden, te weten de jaarvergadering 
op 20 November 1937 en de andere vergaderingen resp. op 15 Januari 
en 3o April van dit jaar. 

De opkomst was over het algemeen zeer matig te noemen. 
Het bestuur kwam verscheidene malen bijeen, omdat in onze jonge 

afdeeling twee zeer belangrijke punten de discussie gaande houden, 
n.l. het wel of niet reductie verleenen voor de totale extractie door den 
arts en het Ziekenfondsvraagstuk. 

Vooral over het eerste punt is door het bestuur vaak vergaderd, 
omdat in het bestuur hierover geen overeenstemming was te krijgen. 
Het voorstel, waarin dit reductieverleenen bij een bindend besluit werd 
verboden, is op een vergadering aangenomen, doch kon bij het daarna 
gehouden referendum niet voldoende stemmen halen, zoodat deze, door 
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de meesten onzer ongewenschte toestand, tot dusverre onveranderd is 
gebleven. 

Het andere punt is het nog bestaande conflict met het Ziekenfonds 
„Eendracht Maakt Macht" te Leeuwarden, waarover door de Afdeelings-
Ziekenfondscommissie verschillende malen is vergaderd met de betrok-
ken collegae, maar waar nog geen overeenkomst mee is gesloten, die 
bevredigend is voor ons. Misschien zal dit conflict ertoe leiden, dat dit 
fonds eigen tandartsen aanstelt. 

In den loop van dit jaar heeft collega Buurma bedankt voor het 
penningmeesterschap. 

Er is één lezing gehouden voor onze afdeeling en wel door collega 
W i ll e m s e uit Apeldoorn, over het onderwerp: „Iets uit het gebied 
der volle prothese". 

Het ledental bleef gelijk en is op het. oogenblik 3o. 
De hoop uitsprekende, dat de vergaderingen het volgende jaar beter 

bezocht zullen worden, dan tot dusver het geval was, beëindig ik dit 
jaarverslag. 

JAC. HIJENGA, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG DER AFDEELING NOORD-BRABANT EN 
ZEELAND OVER 1938. 

Wanneer wij even terugblikken in het jaar, dat achter ons ligt, 
kunnen wij het verheugende feit constateeren, dat in onze Afdeeling 
een ernstig streven naar verbetering bestaat. 

Natuurlijk gaat alles niet in eens en de verschillende onderwerpen, 
welke wij in het afgeloopen jaar aangesneden hebben, bleken van zulk 
een gecompliceerden aard, dat in een groote tijdsruimte toch nog slechts 
een kleine hoeveelheid succes te boeken viel. Toch is deze er en wij 
blijven onverdroten voortgaan op den ingeslagen weg. 

Was reeds vroeger een Commissie ingesteld voor Sociale Tandheel-
kunde, die herhaaldelijk bleek aan een bestaande behoefte te voorzien, 
in het begin van dit jaar reeds, had onze voorzitter een niet geringere 
kwestie aan de orde gesteld, n.l. om te trachten eenige regeling te krijgen 
in den chaos van tarieven, welke in onze Afdeeling bestaat. 

De uniforme regeling van het minimum tarief in onze Afd. bleek 
nooit in staat te zijn geweest eenige orde op dit gebied te scheppen, 
mede ook al om sociale redenen, dat de toestanden in Zeeuws Vlaanderen 
nu eenmaal heel anders zijn dan in Oost Brabant. 

Men stelde zich dus nu op het standpunt van een nieuw systeem 
van Kringvorming, dus gewestelijk, waarbij elke Kring zijn eigen 
minimumtarief vaststelde. 

De Kringen kwamen tot stand en de tarieven werden vastgesteld, 
na ampele bespreking met het Afd.bestuur en een speciaal voor deze 
tariefregeling gecreëerde commissie. 
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Rest nu nog, om het overtreden van de in eigen Kring aangenomen 
tarieven ernstig strafbaar te maken en we zijn wederom een stap in de 
goede richting gevorderd. Dit te bereiken heeft de levendige belang-
stelling van het Afd.bestuur. 

In de Afdeeling werden twee gewone vergaderingen en een • buiten-
gewone gehouden. Ons ledenaantal vertoonde wederom een stijgende 
lijn, zoodat momenteel 93 collegae lid der Afd. Noord-Brabant en Zee-
land zijn. 

Er werden acht nieuwe leden geïnstalleerd, terwijl het Afd.bestuur 
zoowel als de diverse overige functies ongewijzigd bleven. 

Ook de financieele toestand onzer Afdeeling was dit jaar wederom 
zeer gunstig te noemen. 

Naast het verheugende feit, dat één onzer oudere leden collega 
Blaauw zijn veertigjarig jubileum vierde, onderging de Afdeeling 
het droevig verlies van één der jongere collegae onze vriend K ar e 1 
E ij g e n r a am uit Tilburg, die reeds geruimen tijd ziek was geweest. 
Zijn nagedachtenis blijft voor ons als die aan een goed vriend en ijverig 
collega. 

Moge hij thans na zijn rusteloozen arbeid hier, de rust vinden, die wij, 
zijn vrienden en beroepsbroeders, hem van harte toebidden. 

Het vergaderingbezoek was in het afgeloopen jaar bevredigend te 
noemen. In vergelijking met vroegere jaren is de Afd. ook op dit ge-
bied flink vooruitgegaan. 

Het is een verheugend feit te zien, dat onze vergaderingen steeds 
door zeer vele jonge collegae bezocht worden. 

In gemeenschappelijk samen gaan ligt onze eenige kracht. 
Dat de Bond die ons allen omvat en speciaal voor ons de Afdeeling 

Noord-Brabant en Zeeland moge groeien en bloeien, ook wederom in 
het komende jaar, is mijn hartelijke wensch. 

L. C. M. ROBBERS, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG AFDEELING LIMBURG 
OVER 1938. 

Aan het einde van het jaar 1938 is het mijn plicht overzicht te geven 
van de gebeurtenissen uit het afgeloopen jaar. 

Onze Afdeeling Limburg bestaat thans 5 jaar. Met opgewektheid 
waren dan ook plannen gemaakt en door eenige leden, speciaal daartoe 
aangezocht, ook reeds uitgewerkt, om dit lste lustrum eenigszins feestelijk 
te herdenken. 

Tot feestvieren kwam het echter geenszins. 
In de maand Mei overleed collega L. Gerard s. Een toegewijd 

en nimmer ontbrekend lid in ons vereenigingsleven ontviel ons. In 
vriendschap gedenken wij hem. Zijn gedachtenis zal in onze Afdeeling 
immer levendig blijven. 
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Door toetreding van nieuwe leden steeg ons aantal tot 43. 
Op de jaarvergadering 1937 werden penningmeester en secretaris 

wederom voor den tijd van twee jaar met hunne functie's belast, zoodat 
in bestuurssamenstelling geen verandering kwam. 

Op dezelfde vergadering werd het besluit hernieuwd tot het verbod 
van Zaterdagmiddag- en ook avondspreekuren, terwijl het bestuur werd 
opgedragen overtreding onverwijld tegen te gaan. 

Na de jaarvergadering 1937 werden nog twee ledenvergaderingen 
gehouden. 

Het bestuur was meerdere malen bijeen, terwijl een enkele maal 
besprekingen tusschen bestuur en eenige leden plaats hadden. 

In April werd door de W.T.A. in samenwerking met ons bestuur 
een cursus georganiseerd, gegeven door collega D e Deck e r. Ook 
eenige leden van andere afdeelingen namen hieraan deel. 

De belangrijkste gebeurtenis was wel de Zomervergadering van onze 
Mij., welke in onze Afdeeling werd gehouden. 

Het bestuur werd met de regeling belast, terwijl collega J o h. v. d. 
V e n een groot deel van de regeling op zich nam. 

De onbevoegde uitoefening der tandheelkunde bleef ook dit jaar 
door het niet toepassen der bestaande wetten onbeperkt voortwoekeren. 
Indien ergens, dan is zeker in onze Afdeeling in deze kwestie de hoop 
op de toekomst wel uitermate gegrond. Is het kwaad buiten onze lands-
grenzen moeilijk te keeren, dan moge toch, althans binnen onze grenzen, 
thans de oplossing spoedig komen. 

Het vergaderingbezoek liep dit jaar nog terug en bedroeg pl.m. 5o%. 
Indien deze teruggang voortgang vindt dan zullen de jubeltoonen 

uit de eerste afdeelingsverslagen spoedig zijn verklonken. 
En toch, niet slechts in de eenheid, welke wij gelukkig nog bezitten, 

ligt onze kracht, maar vooral in den daadwerkelijken steun van alle leden. 

W.J. TOUW, 
Secretaris. 



LIJST VAN CANDIDAAT-LEDEN 

Eventueele bezwaren moeten binnen vier weken worden inge-
diend bij den Secretaris der Maatschappij. — (art. 2 H.R.). 

W. K r a m e r, Aalsmeer, 	(afd. N.-Holland). 
G. J. Tichelman, den Haag, 	(afd. 's-Gravenhage en O.) . 
J. J. Kruisbrink, Bussum, 	(afd. 't Gooi en 0.). 
L. J. P. M. Karthaus, Zeist, 	(afd. Utrecht). 
H. N. A. R ooze n, den Haag, 	(afd. 's-Gravenhage en O.) . 
M. K. van D ij k e n, Oude-Pekela, (afd. Noord-Nederland). 
C. J. de Jon g, Hilversum, 	(afd. 't Gooi en 0.). 
R. J. H o o w y, den Haag, 	(af d. 's-Gravenhage en O.) . 
Mevr. M. A. v. d. W o e r d— 

I m min k, Enschedé, (afd. Overijssel) . 
K. F. M. E. J a s s i e s, Enschedé, (idem) . 
L. D. C. L o m a r s, Enschedé, 	(idem) . 
A. M. Noordenbos, Enschedé, (idem). 
Mevr. C. Leopold—Postma, 

Leeuwarden, (afd. Friesland). 
G. P. W a t t e z, Leiden, 	(afd. 's-Gravenhage en O.) . 

LIJST VAN NIEUWE LEDEN 

Als nieuwe leden zijn aangenomen: 
L. V. Arno 1 d, Groot Hertoginnelaan 7, den Haag. 
Mej. M. J. H. Z i t m a n, Eikenlaan 12, Leiderdorp. 
B. G. B a r k m e ij e r, Oude Dijk 55b, Rotterdam. 
J. G. F. C. S c h n e i de r, St. Canisiussingel 25, Nijmegen. 
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EENIGE GEGEVENS EN WENKEN. 

Het algemeen secretariaat en de redactie van het Tandheelkundig 
Jaarboekje zijn gevestigd Anton Mauvelaan 9, Bussum, telef. 3225. 

2. Voor assistentie, waarneming of overname van praktijk zich uit-
sluitend te wenden tot het Bemiddelingsbureau. Leider: J. H. 
C. R i d d e r i n g, Leidscheweg 82, Utrecht. 

3. Het Incasso-bureau van de maatschappij staat onder leiding van 
Mr. G. H. E. Nord T h o m s o n, Turfmarkt 8, Leiden. 

4. De penningmeester van het steunorgaan der Mij. is J. J. Back er 
Dirk s, Hoogstraat 219a, Rotterdam. Gelden te remitteeren aan 
de Twentsche Bank, rekening letter S van J. J. B a c k er Dirks 
of de postrekening van den penningmeester nr. 248849. 

5,  Aanvragen voor de ongevallen- en ziekteverzekeringspolis op de 
speciale Maatschappij-voorwaarden, te richten aan de directie der 
verzekeringsbank: de Nieuwe Eerste Nederlandsche, Prinsesse-
gracht 13, den Haag. 

6. Den leden der Mij. wordt dringend verzocht geen persoonlijke 
besprekingen met een ziekenfonds te voeren, alvorens vooraf in-
lichtingen te hebben ingewonnen bij de betreffende afdeelings-
ziekenfondscommissie. — Dit voorkomt latere moeilijkheden! 

7. Collegae, die het voornemen hebben een praktijk over te nemen, 
waaraan een ziekenfonds-praktijk verbonden is, 
worden, in hun eigen belang, aangeraden, alvorens daartoe over 
te gaan, inlichtingen in te winnen bij de Centrale Ziekenfonds-
Commissie. 

8. Het secretariaat der Centrale Ziekenfondscommissie is gevestigd 
bij W. van E u pen, van Bijleveldsingel 1, Nijmegen. 

g. Voor inlichtingen de beroepsethiek betreffende — bijv. advies in 
gevallen, waarin de Codex niet voorziet — kan men zich wenden 
tot de Secretaresse der Commissie voor beroepsethiek: L i n e de 
Beer -van Essen, de Lairessestraat 126, Amsterdam-Z. 

a o. Het secretariaat der Centrale Commissie voor Schooltandverzorging 
is gevestigd bij Cl. Mahler, Rochussenstraat 6113 Rotterdam C. 
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Ned. Mij. t. b. d. Tandheelk. — Ver. Lab. houd. 
Tandtechnici. 

ARBEIDSBEMIDDELING VOOR TANDTECHNICI 
(Frombergdwarsstraat 5, Arnhem) 

Stand der Arbeidsbemiddeling op 15 December 1938. 
Stand op 15 November 1938, 25 werkzoekenden. 
Van 15 November tot 15 December bijgeschreven 2. 
Aanvragen van werkgevers geen. 
Geplaatst geen. 
Afgevoerd uit anderen hoofde geen. 
Overgebleven 27, t.w. 8 eerste technici, 9 tweede technici, en 10 ge- 

vorderde leerlingen. 

Laboratoria, aangesloten bij de Vereeniging 
van Laboratoriumhoudende Tandtechnici in 

Nederland 
(Secr. Ampèrestr. 75, Den Haag. Tel. 332015, postrek. 217307) 

Lijst der aangesloten Laboratoria. 
H. C. Stikkel 	 Alkmaar 
Amst. Tandt. Lab. N.V. J. C. Adriaansen 	. 	Amsterdam 
L. M. Fritz Jr. 	  Amsterdam 
„Orthodontie" Tandtechn. Lab. C. L. Baak . 	 Amsterdam 
K. H. F. Rammelt Jr. 	  Amsterdam 
J. A. Dürschke Jr 	  Amsterdam 
E. Thomas 	  Amsterdam 
J. van. Wezel 	  Amsterdam 
N. G. Pieters 	  Amersfoort 
P. van Toledo 	  • . . Amersfoort 
Tandtechnisch Laboratorium v/h B. Burghoorn . Apeldoorn 
Th. Cappetti 	  Arnhem 
Gebr. Tolmeijer 	  Arnhem 
K. den Hartog 	  Assen 
C. Limburg 	  Baarn 
P. Backes 	  Bergen op Zoom 
G. M. L. Augustijn 	  Bussum 
Joh. Schouten 	  Delft 
M. v. d. Graaf 	  Dordrecht 
J. H. Kemp 	  Dordrecht 
A. C. van Dommelen 	  Gouda 
J. Appelhof 	  Groningen 
Groninger Tandtechnisch Laboratorium 	 Groningen 
Max Reneman N  V 	   
A. F. J. Bernard 	  Den Haag 
J. R. Fruitema 	  Den Haag 
N.V. Moerhuis & Segboer 	  Den Haag 
B. v. d. Neut 	  Den Haag 



W. Neefs 	  Den Haag 
H. C. Oussoren 	. 	. . . . 	Den Haag 
Jac. Poot 	  Den Haag 
A. Westra 	  Den Haag 
A. van Zadel 	  Den Haag 
H. J. P. Cornet Jr 	  Haarlem 
W. Geuzebroek 	  Haarlem 
G. Henneman 	  Haarlem 
J. v. d. Kuy 	  Haarlem 
Y. Meyer 	  Heerenveen 
J. J. Verharen 	  Heerlen 
A. Muzerie 	  Den Helder 
J. Bolhuis 	  Hengelo 
Gooisch Tandtechn. Lab. L. P. H. v. d. Berg 	Hilversum 
Hilversumsch Tandtechnisch Lab. J. Jacobs . . 	Hilversum 
P. F. J. Felten 	  Laren 
Friesch Tandt. Lab. Ombelet & Jorna 	 Leeuwarden 
H. Kooistra 	  Leeuwarden 
Tandt. Lab. v. d. Woude 	  Leeuwarden 
A. L. van Bergen Henegouwen 	  Leiden 
F. G. Smithuis 	  Lochum 
Gebr. Mueller 	  Maastricht 
H. J. K. van Empelen 	  Rotterdam 
G. Halvax 	  Rotterdam 
L. W. F. Lacroix 	  Rotterdam 
C. Th. Leenders 	  Rotterdam 
W. van der Meulen 	  Rotterdam 
M. J. A. van Noy 	  Rotterdam 
J. F. de Regt 	  Rotterdam 
L. E. Roelofsen 	  Rotterdam 
Rotterdamsch Tandtechn. Lab. W. A. Tieleman . Rotterdam 
J. van Solingen 	 Scheveningen 
H. J. Volbeda 	  Sneek 
B. H. Cohen 	  Tilburg 
Jos. Helwes 	  Tilburg 
P. C. A. Broek 	  Utrecht 
H. Hopman 	  Utrecht 
J. G. H. Jansen 	  Utrecht 
H. J. Jetses 	  Utrecht 
A. Meyer 	  Utrecht 
L. M. J. Ostendorf 	  Utrecht 
J. L. Schappert 	  Utrecht 
C. Veth 	  Utrecht 
D. Volbeda 	  Utrecht 
J. v. d. Wildt 	  Voorburg 
D. M. de Leve 	  Wildervank 
S. A. May 	  Winschoten 
J. Siesling 	  Zwolle 
A. L. Rozendaal 	 7eist 


